
                                      
Acta la Junta Municipal del Distrito Este

Nº de Acta: 3

Carácter de la sesión: Ordinaria

Fecha de la sesión: 27. noviembre . 2023

Hora inicio/fin: 20:00 / 21:40

Lugar: Cámara Agraria Local, Av Mare de Déu de Lledó, 16

Miembros asistentes:

SERGIO TOLEDO LLORENS
ALBERTO VIDAL GUERRERO
MARIA CARMEN HURTADO PALOMO
MIGUEL SILVESTRE BALADO
GONZALO ROMERO CASAÑA
JULIO TENA FORTANET
JOSÉ SEGURA PALLARÉS
VICKY AMORES HEREDIA
EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ
M.ª CRUZ JIMÉNEZ REDONDO
ESTEBAN ADELL BOIX
JOAN BERNAT MAYOR

Miembros ausentes: 

ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT

Presidente (PP)
Concejal (Vicepresidente - VOX)
Concejal (PP)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (PP)
Vecino (PSOE)
AVV Rafalafena
AVV Gumbau
AVV Dr. Marañón
AVV Bul.Vte. Blasco Ibáñez
AMPA Lluis Revest

AVV Rafalafena dels Tarongers

(*) Excusa ausencia

Secretario:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Por el señor Presidente se abre la sesión dando paso al primero punto del orden 
del día:

1º.-  Aprobación del acta de la sesión anterior: 30/10/2023.

Se aprueba por unanimidad de los miembros asistentes.

2º.- Informe del Presidente.

El señor Presidente hace un repaso de todas las cuestiones planteadas en la 
sesión anterior con las respuestas de los Técnicos Municipales:
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- Que se busque una solución en la ubicación de los contenedores de basura en el 
Bulevar Vicente Blasco Ibáñez, ya que provocan olores. Quizás podría ser una solución el 
colocarlos en la zona de parking del paseo central y no en la parte de las viviendas.

» Los contenedores son de carga lateral derecha por lo que no se pueden colocar  
en el lado izquierdo de la calzada. El señor Adell comenta que al menos se deberían quitar 
lo que hay delante de los locales comerciales. Queda anotado para revisarse.

-  También en el  Bulevar,  huelen los desagües.  Ver  que solución se da a ese 
problema.

» Se traslada a la empresa adjudicataria la revisión y limpieza de los imbornales.

- Que no hay limpieza en el barrio, zona interior de Rafalafena dels Tarongers.
» Para poder responder a esta queja debe detallarse la zona concreta, ya que hay  

partes que corresponden a la comunidad de propietarios, otras al servicio de jardinería y  
otras al servicio de limpieza viaria.

-  Que algunas baldosas están rotas,  también en el  interior  de Rafalafena dels 
Tarongers.

» Se han realizado los trabajos en fecha 20 de noviembre de 2023.

- En el Local de la c/ Moncófar, es urgente retirar los dos árboles y también limpiar 
el techo de la caseta.

» Ya se ha solicitado repetidamente la retirada de estos dos árboles y se les ha  
contestado que no está prevista la eliminación de estos dos árboles y que para evitar el  
taponamiento  de  los  desagües  se  pueden  tomar  otras  medidas  que  no  implican  el  
arranque de dos árboles que llevan más de 25 años plantados. Se procederá a la poda de  
las ramas que sobresalgan del techo. En cuanto a la limpieza del techo, se trasladó la  
necesidad de limpiar el mismo a la empresa encargada y se ejecutaron los trabajos el  
pasado 16 de noviembre.  La señora Amores no está de acuerdo con la contestación de 
los  Técnicos,  y  aprovechando  la  presencia  en esta  reunión  del  Concejal  Delegado  de 
Movilidad, Medio Ambiente y Desarrollo Sostenible, le pide que se reúnan para hablar de 
este tema y de otros que también son de su competencia, podas, riego por goteo, etc. 

- Ampliar la acera para personas con discapacidad y allanar el terreno que quedó 
hecho un desastre a raíz de instalar un WC que por cierto, quedamos que se quitaría.

» La ampliación de la acera excede del mantenimiento habitual y se incorpora al  
listado  pendiente  de  actuaciones  de  accesibilidad  municipal.  Se  ha  comprobado  la  
existencia de irregularidades de muy pequeña entidad en la zona de tierra procedentes  
fundamentalmente por arrastres en episodios de lluvias, por lo que se ha dado orden para  
su nivelación al servicio de mantenimiento de parques y jardines. En cuanto al WC no se  
tiene constancia alguna sobre su retirada.

- Que se pode cuando sea la época.
» Se ha empezado a podar en la ciudad, y se prolonga el periodo de poda hasta  

el mes de abril aproximadamente. No se podan los árboles que no son necesarios para su  
buen crecimiento a no ser que molesten a fachadas o sean peligrosos.

- El riego por goteo sigue sin funcionar, en ningún sitio, zona Rafalafena.
» El riego del barrio Rafalafena funciona correctamente. Hay zonas de calles que 

ya no se usa, aparte de que no está en funcionamiento, porque los árboles han crecido  
desarrollando  raíces  y  dejando  la  zona  de  los  alcorques  sin  hueco  y  taponando  o  
rompiendo la tubería de goteo. Hay algunas zonas que no disponen de ningún tipo de  
riego automático que se riegan manualmente.
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- Reponer los árboles que se retiran. Calle Miguel Servet con Rafalafena, en la 

puerta del supermercado Día. Se retiró porque estaba seco y lleva así mas de dos años.
»  Está prevista su reposición en la próxima época de plantaciones, que abarca  

invierno y primavera.

- Solicitamos que igual que se hace en el centro se reponga también en los barrios 
la zona verde desaparecida. Ahora los parterres están verdes por la lluvia que tuvimos, 
dado que el riego por goteo, no funciona dentro de poco estarán otra vez secos.

» Las zonas que disponen de riego localizado están revisadas y funcionan. Hay  
zonas del distrito que no disponen de riego localizado y se riegan manualmente "lo mejor  
posible" dentro de las dificultades que ello conlleva.

- El riego por goteo, suponemos que es nuevo en el Paseo de Lidón, hay espacios 
que tampoco funciona y los yerbajos se secan, creo que se debe repasar y reponer dado 
que corresponde al gran proyecto del siglo XXI.

»  El riego funciona, pero los arbustos, que no yerbajos, tienen sus procesos de  
crecimiento  y  se  secan  al  final  de  su  periodo  vegetativo.  Unos  son  perennes  y  otros  
rebrotan en primavera y los que no lo hagan serán sustituidos por otros.

- Se debería poner, en la zona de juegos frente a la Piscina Provincial, una valla 
para que la pelota no vaya a la calzada, ya que supone un peligro para los adolescentes 
que, jugando al balón salen corriendo detrás de él a la calzada.

» Se ha solicitado presupuesto para la instalación de una red.

- Se solicitan aparatos de gimnasia similares a los de la ruta del colesterol y no los 
que hay ahora que son para que los niños jueguen,  en la zona que está detrás de la 
Biblioteca de Rafalafena. Si que da buen resultado los pedales en los bancos para hacer 
bicicleta, los jóvenes los utilizan mientras miran el móvil.

» Los juegos que se instalaron junto a la biblioteca, a solicitud de la asociación de  
vecinos, son de la línea biosaludables, para gente mayor, lo cual no implica que no se  
puedan subir a los mismos niños y niñas. El Ayuntamiento no se puede hacer responsable  
de la mala utilización de las instalaciones.

- Calles pendientes por arreglar aceras y asfaltado. En varias ocasiones se nos ha 
comunicado  que ya estaban arregladas.  La realidad  es  que  continúan  sin  arreglar:  C/ 
Moncada, C/ Guitarrista Fortea, C/ Godofredos Buenosaires – C/ Comanda de Fadrell…

» Se incorporan las peticiones al listado de actuaciones municipales pendientes  
de ejecutar, priorizando aquellas que en su caso lo requieran. El señor Presidente comenta 
que se ha aumentado en un 20% el contrato de asfaltado.

- Poda de árboles en zona de Dr. Marañón y Adyacentes. Y reponer los que se 
retiran. En la calle Artana, lleva un árbol mas de tres años sin reponer.

»  Hay varios árboles en la plaza Dr. Marañón y calle Moncada que se han de  
reponer en esta próxima época de reposiciones.

-  Continúa  sin  funcionar  el  riego  por  goteo  en  la  zona  de  Dr.  Marañón  y 
Adyacentes. Por cierto, los yerbajos que se plantaron están secos.

»  El  riego  de  los  parterres  funciona  correctamente  y  el  césped  está  todo  lo  
"establecido que puede" dada la gran afluencia de personas al parque, con lo que es casi  
imposible que pueda crecer en condiciones. En los alcorques el riego que se puso se va  
reponiendo, pero es casi imposible por el alto nivel de vandalismo que existe en la zona  
sobre  estos  elementos  (continuamente  son  arrancados,  pisoteados  o  mordidos  por  
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animales). Los arbustos, que no yerbajos, se reponen frecuentemente por la misma causa,  
continuamente son arrancados o pisoteados (se repuso toda la zona en mayo de este  
mismo año).

- Se solicita el asfaltado del camino Almalafa, que está pendiente de realizar.
»  Se incorpora el  asfaltado del  camino Almalafa al  listado de repavimentación  

municipal pendiente de ejecutar.

-  Contenedores  c/  Artana.  Están  rotos  los  ladrillos  de  alrededor  con  el 
consiguiente peligro.

» Se solicita su reparación.

- Se solicita más luz en la plaza de la lechera, en Dr. Marañón, ya que queda un 
poco oscura.

» Los niveles de iluminación de la zona cumplen los requisitos establecidos en el  
Reglamento de eficiencia energética en instalaciones de alumbrado exterior, el cual tiene  
como objeto fomentar la eficiencia y el ahorro energético.

- Que en la plaza Miguel Bellido se retiró una fuente para beber con el propósito 
de poner una nueva, pero no se ha repuesto. Los vecinos solicitan que se coloque una 
fuente nueva como se ha hecho en otras plazas.

» Se toma nota de la petición para atenderla.

- Que hay un columpio roto frente al CP Enriqueta Agut. Que se arregle ya que 
puede ser un peligro para los niños que lo utilicen.

» No hay ningún columpio en la zona de juegos frente al Enriqueta Agut. Hay un  
conjunto múltiple al que se le quitó la parte superior de la red porque estaba rota. Se ha  
pedido  la  misma y  se  instalará  nada  más llegue.  El  señor  Bernat  comenta  que es  el 
tobogán y el suelo de caucho que está roto. El señor Presidente comenta que se revisará 
para adecuarlo correctamente.

- Se han hecho unos nidos de palomas en el  bloque F Escalera 2 del  Grupo 
Rafalafena dels Tarongers, pudiendo provocar problemas de salubridad para los vecinos.

» No es posible actuar en propiedad privada. Se da parte a la empresa para que  
inspeccione la zona.

-  Se solicita  que se amplie  la  frecuencia  del  TRAM los sábados en las horas 
centrales de mayor afluencia de usuarios, ya que las unidades que circulan van muy llenas.

»  El TRAM es un servicio de la Consellería de Medio Ambiente, con lo que la  
ampliación de la frecuencia del servicio TRAM los sábados es de su competencia.  A este 
respecto  comenta  el  Concejal  delegado  de  Movilidad,  Medio  Ambiente  y  Desarrollo 
Sostenible  que,  se van a optimizar  los recursos de lo  que es el  transporte urbano de 
competencia municipal, revisar las frecuencias, ubicación de las paradas, etc. intentar que 
el servicio municipal  de transporte junto con el TRAM permita que los usuarios tengan 
mayor disponibilidad de servicio y que no solo tengan que depender del TRAM en esos 
casos.

El  señor  Presidente  comenta  también  que  antes  de  finales  de  este  año  se 
colocarán  cuatro  pasos  elevados  en  el  Bulevar  Vicente  Blasco  Ibáñez.  También  se 
atenderá la petición de un paso de peatones en la calle Rafalafena, en la zona de las 
cafeterías, después de un estudio de reestructuración vial de esa zona. En dicho estudio 
también se contempla al apertura de varias calles adyacentes a la Av. Virgen de Lidón, ya 
en el 2024, Miguel Servet, Taxida, etc.
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Se van a realizar las mediciones en la plaza de la Muralla Liberal para ver si se 

modifica su calificación de Zona Paz.
Se está mirando de encontrar un local para la Asociación de Vecinos Rafalafena 

dels Tarongers. No está facil.
De momento no se va a realizar ningún informe sobre el impacto de CO2 en la 

zona con el proyecto de la Av. de Lidón.
En la zona frente a la Cruz Roja se va a desarrollar un gran parque en el que irá 

incluido una zona deportiva. Esto va a tardar pero al final valdrá la pena, añade el señor 
Presidente.

En cuanto a crear nuevos huertos urbanos, el Concejal delegado de Movilidad, 
Medio  Ambiente  y  Desarrollo  Sostenible,  comenta  que  se  está  trabajando  en  una 
Ordenanza Reguladora para la utilización de los huertos urbanos ahora existentes. Parece 
ser que hay un poco de descontrol en cuanto a la utilización de los mismos, añade el señor 
Concejal. Después se valorará el poder ampliar nuevos espacios para la creación de más 
huertos urbanos.

Finalmente  el  señor  Presidente  comenta  también  que  se  están  estudiando 
posibles  soluciones  para  que el  ciudadano  se conciencie  y  recoja los  excrementos de 
perros cuando salen a la vía pública, y evitar así un problema generalizado en toda la 
Ciudad.

3º.- Ruegos y Preguntas.

Interviene Alberto Vidal Guerrero (Concejal VOX). El señor Vidal, Vicepresidente 
de esta Junta de Distrito y Concejal de VOX. El señor Vidal comenta que es el Concejal  
Delegado de Familias, Comercio y Consumo y que queda a disposición de los miembros 
de la Junta para aclarar cuantas dudas y preguntas quieran plantearle.

Interviene  Esteban Adell  Boix (Asociación de Vecinos Bulevar  Vicente Blasco 
Ibáñez).

El  señor Adell  con relación a las terrazas de los bares que hay en el  Bulevar 
propone que se lleve un mejor control si cabe del numero de mesas y sillas que tienen 
autorizadas, sobre todo ahora cuando finalicen las obras del Bulevar.

Interviene Gonzalo Romero Casaña (Vecino propuesto por la Alcaldía). El señor 
Romero felicita al Concejal Cristian Ramírez Martínez por sus intervenciones contestando 
a las preguntas de los miembros de la Junta, y al hilo de un de sus intervenciones, sobre el 
tipo de árboles que se colocan en la  Ciudad,  el  señor  Romero manifiesta,  de manera 
anecdótica, que el tipo de árbol que más le gusta el la Tipuana.

Interviene  José  Segura  Pallarés (Vecino  propuesto  por  el  PSOE).  El  señor 
Segura comenta que hace falta un espejo al final de la calle Villavieja con Calle Pintor 
Carbó.

Interviene  Eva  M.ª  Jiménez  Jiménez (Asociación  de  Vecinos  Gumbau).  La 
señora Jiménez indica que hace falta más limpieza en la calle Pablo Iglesias, en el tramos 
que va desde calle Obispo Salinas a Rotonda Av del Mar.

La señora Jiménez comenta que contactarán con el  equipo  de Gobierno para 
reunirse y tratar temas relacionados con el barrio.

Interviene  M.ª  Cruz  Jiménez  Redondo (Asociación  Vecinos  Dr.  Marañón  y 
Adyacentes).  La señora Jiménes Redondo está satisfecha por las contestaciones que se 
han dado, ahora espera que se lleven a cabo. C
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También comenta, que a su parecer y en geneal, la Ciudad está sucia, sobre todo 
de chicles plegados por las aceras.

Interviene  M.ª  Carmen  Hurtado  Palomo (Concejala  PP).  La  señora  Hurtado 
comenta que es la Concejala Delegada de Bienestar Social y Deportes y que también está 
a disposición de los miembros de la Junta para cualquier aclaración de dudas y preguntas 
sobre temas relacionados con su competencia.

Interviene  Joan Bernat Mayor  (AMPA Lluis  Revest).  El  señor Bernat  vuelve a 
preguntar  si  siguen  en  marcha  los  presupuestos  participativos.  El  señor  Presidente 
comenta que si, que el 18 de diciembre en el Consejo del Distrito se votarán las propuestas 
elegidas.  El  señor  presidente  añade  que  la  idea  es  que  no  vayan  por  prepuestos 
participativos temas de colegios, e intentar darles solución a través de otras partidas de 
mantenimiento si fuera el caso. El señor Bernat no está de acuerdo con este sistema, pero 
que si a través de otros canales se da solución a los problemas también estaría bien.

Interviene Vicky Amores Heredia (Asociación de Vecinos Rafalafena). La señora 
Amores  comenta  que  detrás  de  la  Biblioteca  de  Rafalafena  ha  retirado  dos  bancos, 
aparentemente sin estar rotos. Se solicita que los repongan.

4º.-  Asistencia  como invitado del  Concejal  Delegado de Movilidad,  Medio 
Ambiente y Desarrollo Sostenible, Cristian Ramírez Martínez.

Ha sido invitado a esta reunión el Concejal Cristian Ramírez Martínez, encargado 
de  Movilidad,  Medio Ambiente y Desarrollo  Sostenible.  El señor  Ramírez,  después de 
presentarse a los miembros de la Junta hace una breve descripción de sus competencias 
como Concejal Delegado. Acto seguido responde a las preguntas de los miembros de la 
junta relacionadas con temas de su competencia. Podas, tala de árboles, elección del tipo 
de árboles a colocar en la Ciudad. Se encargaría también del arbolado en los colegios pero 
no de otros temas en ese entorno escolar, de los cuales tiene competencia la Consellería 
de Educación. Y de la ubicación y distribución de los parques infantiles, etc.

Y no habiendo más asuntos que tratar se levanta la sesión, siendo las veintiuna 
horas y cuarenta minutos, extendiéndose de ella la presente acta firmada por el Presidente 
y el Secretario.

(Documento firmado electrónicamente al margen.)
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Acta del Consell Municipal del Districte Est

Nº d'Acta: 2

Caràcter de la sessió: Ordinària

Data de la sessió: 27. novembre . 2023

Hora inici/fi: 20:00 / 21/:40

Lloc: Cambra Agrària Local. Av Mare de Déu de Lledó, 16

Membres assistents:

SERGIO TOLEDO LLORENS
ALBERTO VIDAL GUERRERO
MARIA CARMEN HURTADO PALOMO
MIGUEL SILVESTRE BALADO
GONZALO ROMERO CASAÑA
JULIO TENA FORTANET
JOSÉ SEGURA PALLARÉS
VICKY AMORES HEREDIA
EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ
M.ª CRUZ JIMÉNEZ REDONDO
ESTEBAN ADELL BOIX
JOAN BERNAT MAYOR

Membres absents: 

ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT

President (PP)
Regidor (Vicepresident - VOX)
Regidor (PP)
Veí (Alcaldía)
Veí (Alcaldía)
Veí (PP)
Veí (PSOE)
AVV Rafalafena
AVV Gumbau
AVV Dr. Marañón
AVV Bul.Vte. Blasco Ibáñez
AMPA Lluis Revest

AVV Rafalafena dels Tarongers

(*) Excusa absència

Secretari:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Pel senyor President s'obri la sessió donant pas al primer punt de l'orde del dia:

1r.- Aprovació de l'acta de la sessió anterior: 30/10/2023.

S'aprova per unanimitat dels membres assistents.

2n.- Informe del President.

El senyor President fa un repàs de totes les qüestions plantejades en la sessió 
anterior amb les respostes dels Tècnics Municipals:

- Que es busque una solució en la ubicació dels contenidors de fem en el Bulevard 
Vicente Blasco Ibáñez, ja que provoquen olors. Potser podria ser una solució el col·locar-
los en la zona de pàrquing del passeig central i no en la part dels habitatges.
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» Els contenidors són de càrrega lateral dreta pel que no es poden col·locar en el 
costat esquerre de la calçada. El senyor Adell comenta que almenys s'haurien de llevar el 
que hi ha davant dels locals comercials. Queda anotat per a revisar-se.

- També en el Bulevard, fan olor els desguassos. Veure que solució es dona a 
eixe problema.

» Es trasllada a l'empresa adjudicatària la revisió i neteja dels embornals.

- Que no hi ha neteja en el barri, zona interior de Rafalafena dels Tarongers.
» Per a poder respondre a esta queixa ha de detallar-se la zona concreta, ja que 

hi ha parts que corresponen a la comunitat de propietaris, unes altres al servei de jardineria 
i altres al servei de neteja viària.

-  Que  algunes  rajoles  estan  trencades,  també  a  l'interior  de  Rafalafena  dels 
Tarongers.

» S'han fet els treballs en data 20 de novembre de 2023.

- En el Local de la c/ Moncofa, és urgent retirar els dos arbres i també netejar el 
sostre de la caseta.

» Ja s'ha sol·licitat repetidament la retirada d'estos dos arbres i se'ls ha contestat 
que no està prevista l'eliminació d'estos dos arbres i que per a evitar el taponament dels 
desguassos es poden prendre altres mesures que no impliquen l'arrancada de dos arbres 
que  porten  més  de  25  anys  plantats.  Es  procedirà  a  la  poda  de  les  branques  que 
sobreisquen del  sostre.  Quant  a la  neteja  del  sostre,  es va traslladar  la  necessitat  de 
netejar el mateix a l'empresa encarregada i es van executar els treballs el passat 16 de 
novembre. La senyora Amores no està d'acord amb la contestació dels Tècnics, i aprofitant 
la  presència  en  esta  reunió  del  Regidor  Delegat  de  Mobilitat,  Medi  Ambient  i 
Desenvolupament Sostenible, li demana que es reunisquen per a parlar d'este tema i d'uns 
altres que també són de la seua competència, podes, reg per degoteig, etc. 

- Ampliar la vorera per a persones amb discapacitat i aplanar el terreny que va 
quedar fet un desastre arran d'instal·lar un WC que per cert, quedem que es llevaria.

» L'ampliació de la vorera excedeix del manteniment habitual i s'incorpora al llistat 
pendent d'actuacions d'accessibilitat municipal. S'ha comprovat l'existència d'irregularitats 
de molt xicoteta entitat en la zona de terra procedents fonamentalment per arrossegaments 
en episodis de pluges, per la qual cosa s'ha donat orde per al seu anivellament al servei de 
manteniment  de parcs  i  jardins.  Quant  al  WC no  es  té  cap constància  sobre  la  seua 
retirada.

- Que es pode quan siga l'època.
» S'ha començat a podar a la ciutat, i es prolonga el període de poda fins al mes 

d'abril  aproximadament.  No es poden els arbres que no són necessaris per al seu bon 
creixement llevat que molesten a façanes o siguen perillosos.

- El reg per degoteig segueix sense funcionar, en cap lloc, zona Rafalafena.
» El reg del barri Rafalafena funciona correctament. Hi ha zones de carrers que ja 

no  s'usa,  a  part  de  que  no  està  en  funcionament,  perquè  els  arbres  han  crescut 
desenvolupant  arrels  i  deixant  la  zona dels  escocells  sense buit  i  tapant  o trencant  la 
canonada  de  degoteig.  Hi  ha  algunes  zones  que  no  disposen  de  cap  mena  de  reg 
automàtic que es reguen manualment.

- Reposar els arbres que es retiren. Carrer Miguel Servet amb Rafalafena, a la 
porta del supermercat Dia. Es va retirar perquè estava sec i porta així mes de dos anys.

» Està prevista la seua reposició en la pròxima època de plantacions, que abasta 
hivern i primavera.
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- Sol·licitem que igual que es fa en el centre es repose també en els barris la zona 

verda desapareguda. Ara els parterres estan verds per la pluja que vam tindre, atés que el 
reg per degoteig, no funciona d'ací a poc estaran una altra vegada secs.

» Les zones que disposen de reg localitzat  estan revisades i  funcionen.  Hi ha 
zones del districte que no disposen de reg localitzat i es reguen manualment "tan bé com 
siga possible" dins de les dificultats que això comporta.

- El reg per degoteig, suposem que és nou en el Passeig de Lidón, hi ha espais 
que tampoc funciona i les herbes s'assequen, crec que s'ha de repassar i reposar atés que 
correspon al gran projecte del segle XXI.

» El reg funciona, però els arbusts, que no herbes, tenen els seus processos de 
creixement  i  s'assequen  al  final  del  seu  període  vegetatiu.  Uns  són  perennes  i  altres 
rebroten a la primavera i els que no ho facen seran substituïts per uns altres.

- S'hauria de posar, en la zona de jocs enfront de la Piscina Provincial, una tanca 
perquè la pilota no vaja a la calçada,  ja que suposa un perill  per als adolescents que, 
jugant a la pilota ixen corrent darrere d'ell a la calçada.

» S'ha sol·licitat pressupost per a la instal·lació d'una xarxa.

- Se sol·liciten aparells de gimnàstica similars als de la ruta del colesterol i no els 
que hi  ha ara que són perquè els  xiquets  juguen,  en la  zona que està darrere de la 
Biblioteca  de  Rafalafena.  Si  que  dona bon  resultat  els  pedals  en els  bancs per  a  fer 
bicicleta, els joves els utilitzen mentre miren el mòbil.

»  Els  jocs  que  es  van  instal·lar  al  costat  de  la  biblioteca,  a  sol·licitud  de 
l'associació de veïns, són de la línia biosaludables, per a gent gran, la qual cosa no implica 
que  no  es  puguen  pujar  als  mateixos  xiquets  i  xiquetes.  L'Ajuntament  no  es  pot  fer 
responsable de la mala utilització de les instal·lacions.

- Carrers pendents per arreglar voreres i asfaltat. En diverses ocasions se'ns ha 
comunicat  que  ja  estaven  arreglades.  La  realitat  és  que  continuen  sense  arreglar:  C/ 
Moncada, C/ Guitarrista Fortea, C/ Godofredos Buenosaires – C/ Comanda de Fadrell…

» S'incorporen les peticions al llistat d'actuacions municipals pendents d'executar, 
prioritzant aquelles que si és el cas el requerisquen. El senyor President comenta que s'ha 
augmentat en un 20% el contracte d'asfaltat.

- Poda d'arbres en zona de Dr. Marañón i Adjacents. I reposar els que es retiren. 
Al carrer Artana, porta un arbre mes de tres anys sense reposar.

» Hi ha diversos arbres en la plaça Dr. Marañón i carrer Moncada que s'han de 
reposar en esta pròxima època de reposicions.

-  Continua  sense  funcionar  el  reg per  degoteig  en  la  zona  de Dr.  Marañón  i 
Adjacents. Per cert, les herbes que es van plantar estan seques.

» El reg dels parterres funciona correctament i la gespa està tot l'"establit que pot" 
donada la gran afluència de persones al parc, amb el que és quasi impossible que puga 
créixer en condicions. En els escocells el reg que es va posar es va reposant, però és 
quasi impossible per l'alt nivell de vandalisme que existeix en la zona sobre estos elements 
(contínuament  són arrancats,  calcigats  o  mossegats  per  animals).  Els  arbusts,  que no 
herbes, es reposen sovint per la mateixa causa, contínuament són arrancats o calcigats (es 
va reposar tota la zona al maig d'este mateix any).

- Se sol·licita l'asfaltat del camí Almalafa, que està pendent de realitzar. C
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» S'incorpora l'asfaltat  del  camí Almalafa al  llistat  de repavimentació  municipal 
pendent d'executar.

- Contenidors c/ Artana. Estan trencats les rajoles de voltant amb el consegüent 
perill.

» Se sol·licita la seua reparació.

- Se sol·licita més llum en la plaça de la lletera, en Dr. Marañón, ja que queda un 
poc fosca.

»  Els  nivells  d'il·luminació  de  la  zona  compleixen  els  requisits  establits  en  el 
Reglament d'eficiència energètica en instal·lacions d'enllumenat exterior, el qual té com a 
objecte fomentar l'eficiència i l'estalvi energètic.

- Que en la plaça Miguel Bellido es va retirar una font per a beure amb el propòsit 
de posar una nova, però no s'ha reposat. Els veïns sol·liciten que es col·loque una font 
nova com s'ha fet en altres places.

» Es pren nota de la petició per a atendre-la.

- Que hi ha un gronxador trencat enfront del CP Enriqueta Agut. Que s'arregle ja 
que pot ser un perill per als xiquets que l'utilitzen.

» No hi ha cap gronxador en la zona de jocs enfront del Enriqueta Agut. Hi ha un 
conjunt múltiple al qual se li va llevar la part superior de la xarxa perquè estava trencada. 
S'ha demanat la mateixa i s'instal·larà res més arribe. El senyor Bernat comenta que és el  
tobogan i el sòl de cautxú que està trencat. El senyor President comenta que es revisarà 
per a adequar-ho correctament.

- S'han fet uns nius de coloms en el bloc F Escala 2 del Grup Rafalafena dels 
Tarongers, podent provocar problemes de salubritat per als veïns.

» No és possible actuar en propietat privada. Es dona part a l'empresa perquè 
inspeccione la zona.

- Se sol·licita que es amplie la freqüència del TRAM els dissabtes en les hores 
centrals de major afluència d'usuaris, ja que les unitats que circulen van molt plenes.

» El TRAM és un servei de la Conselleria de Medi Ambient, amb el que l'ampliació 
de la freqüència del servei TRAM els dissabtes és de la seua competència. Referent a això 
comenta el Regidor delegat de Mobilitat, Medi Ambient i Desenvolupament Sostenible que, 
s'optimitzaran els recursos del que és el transport urbà de competència municipal, revisar 
les freqüències, ubicació de les parades, etc. intentar que el servei municipal de transport 
juntament amb el TRAM permeta que els usuaris tinguen major disponibilitat de servei i 
que no sols hagen de dependre del TRAM en eixos casos.

El senyor President comenta també que abans de finals d'enguany es col·locaran 
quatre passos elevats en el Bulevard Vicente Blasco Ibáñez. També s'atendrà la petició 
d'un pas de vianants al carrer Rafalafena, en la zona de les cafeteries, després d'un estudi 
de reestructuració viària d'eixa zona. En aquest estudi també es contempla a l'obertura de 
diversos carrers adjacents a l'Av. Verge de Lidón, ja en el 2024, Miguel Servet, Taxida, etc.

Es realitzaran els mesuraments en la plaça de la Muralla Liberal per a veure si es 
modifica la seua qualificació de Zona Pau.

S'està  mirant  de  trobar  un  local  per  a  l'Associació  de  Veïns  Rafalafena  dels 
Tarongers. No està fàcil.

De moment no es realitzarà cap informe sobre l'impacte de CO  en la zona amb el₂  
projecte de l'Av. de Lidón.
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En la zona enfront de la Creu Roja es desenvoluparà un gran parc en el qual anirà 

inclòs una zona esportiva. Això tardarà però al final valdrà la pena, afig el senyor President.
Quant a crear nous horts urbans, el Regidor delegat de Mobilitat, Medi Ambient i 

Desenvolupament  Sostenible,  comenta  que  s'està  treballant  en  una  Ordenança 
Reguladora per a la utilització dels horts urbans ara existents. Sembla ser que hi ha un poc 
de descontrol quant a la utilització d'estos, afig el senyor Regidor. Després es valorarà el 
poder ampliar nous espais per a la creació de més horts urbans.

Finalment  el  senyor  President  comenta  també que  s'estan estudiant  possibles 
solucions perquè el ciutadà es consciencie i reculla els excrements de gossos quan ixen a 
la via pública, i evitar així un problema generalitzat en tota la Ciutat.

3r.- Precs i Preguntes.

Intervé  Alberto Vidal  Guerrero (Regidor  VOX).  El  senyor  Vidal,  Vicepresident 
d'esta Junta de Districte i Regidor de VOX. El senyor Vidal comenta que és el Regidor 
Delegat de Famílies, Comerç i Consum i que queda a la disposició dels membres de la 
Junta per a aclarir quants dubtes i preguntes vulguen plantejar-li.

Intervé  Esteban  Adell  Boix  (Associació  de  Veïns  Bulevard  Vicente  Blasco 
Ibáñez).

El senyor Adell en relació amb les terrasses dels bars que hi ha en el Bulevard 
proposa que es porte un millor control si cap del  nombre de taules i cadires que tenen 
autoritzades, sobretot ara quan finalitzen les obres del Bulevard.

Intervé Gonzalo Romero Casaña (Veí proposat per l'Alcaldia). El senyor Romero 
felicita el Regidor Cristian Ramírez Martínez per les seues intervencions contestant a les 
preguntes dels membres de la Junta, i al fil d'una de les seues intervencions, sobre el tipus 
d'arbres que es col·loquen a la Ciutat, el senyor Romero manifesta, de manera anecdòtica, 
que el tipus d'arbre que més li agrada el la Tipuana.

Intervé  José  Segura  Pallarés (Veí  proposat  pel  PSOE).  El  senyor  Segura 
comenta que fa falta un espill al final del carrer la Vilavella amb Carrer Pintor Carbó.

Intervé  Eva M.ª Jiménez Jiménez (Associació de Veïns Gumbau). La senyora 
Jiménez indica que fa falta més neteja al carrer Pablo Iglesias, en el trams que va des de 
carrer Bisbe Salinas a Rotonda Av de la Mar.

La senyora Jiménez comenta que contactaran amb l'equip de Govern per a reunir-
se i tractar temes relacionats amb el barri.

Intervé M.ª Cruz Jiménez Redondo (Associació Veïns Dr. Marañón i Adjacents). 
La senyora Jiménez  Redondo està satisfeta per les contestacions que s'han donat, ara 
espera que es duguen a terme.

També comenta, que al seu parer i en geneal, la Ciutat està bruta, sobretot de 
xiclets plegats per les voreres.

Intervé  M.ª  Carmen  Hurtado  Palomo (Regidora  PP).  La  senyora  Hurtado 
comenta que és la Regidora Delegada de Benestar Social i Esports i que també està a la 
disposició dels  membres de la  Junta per a qualsevol  aclariment de dubtes i  preguntes 
sobre temes relacionats amb la seua competència.

Intervé  Joan  Bernat  Mayor (AMPA  Lluis  Revest).  El  senyor  Bernat  torna  a 
preguntar  si  continuen  en  marxa  els  pressupostos  participatius.  El  senyor  President 
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comenta que si, que el 18 de desembre en el Consell del Districte es votaran les propostes 
elegides.  El  senyor  president  afig  que  la  idea  és  que  no  vagen  per  presupostos 
participatius temes de col·legis,  i  intentar donar-los solució a través d'altres partides de 
manteniment si fora el cas. El senyor Bernat no està d'acord amb este sistema, però que si 
a través d'altres canals es dona solució als problemes també estaria bé.

Intervé  Vicky  Amores  Heredia (Associació  de  Veïns  Rafalafena).  La  senyora 
Amores  comenta  que  darrere  de  la  Biblioteca  de  Rafalafena  ha  retirat  dos  bancs, 
aparentment sense estar trencats. Se sol·licita que els reposen.

4t.-  Assistència  com  a  convidat  del  Regidor  Delegat  de  Mobilitat,  Medi 
Ambient i Desenvolupament Sostenible, Cristian Ramírez Martínez.

Ha sigut convidat a esta reunió el Regidor Cristian Ramírez Martínez, encarregat 
de Mobilitat, Medi Ambient i Desenvolupament Sostenible. El senyor Ramírez, després de 
presentar-se als membres de la Junta fa una breu descripció de les seues competències 
com a Regidor  Delegat.  Tot  seguit  respon  a  les  preguntes  dels  membres  de la  junta 
relacionades amb temes de la seua competència. Podes, tala d'arbres, elecció del tipus 
d'arbres a col·locar a la Ciutat. S'encarregaria també de l'arbratge en els col·legis però no 
d'altres temes en eixe entorn escolar, dels quals té competència la Conselleria d'Educació. 
De la ubicació i distribució dels parcs infantils, etc.

I no havent-hi més assumptes que tractar s'alça la sessió, sent les vint-i-una hores 
i quaranta minuts, estenent-se d'ella la present acta signada pel President i el Secretari.

(Document signat electrònicament al marge.)
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